
 

ISSF Grand Prix France - Chateauroux (FRA) -  závěrečná zpráva, zhodnocení 

 

 V souladu s plánem mezinárodních akcí se střelci disciplíny Skeet zúčastnili ve dnech 13. -16. dubna 

2023 Grand Prix ve francouzském Chateauroux. Cílem výjezdu bylo udržet držitele QP na OH (Tomeček) a 

EUG (Tomeček, Šumová, Skalická) v kontaktu s mezinárodní střeleckou scénou a mezinárodními soutěžemi. 

Zároveň střelnice v Chateauroux je střelnicí na které se uskuteční v následujícím roce střelecké soutěže 

Olympijských her (OH) Paris 2024. Nelze předpokládat, že bude mnoho dalších možností, jak absolvovat 

kvalitní soutěž na této střelnici před OH. Proto účast držitele QP (Tomeček) a dalších potencionálních adeptů 

na zisk QP (Nýdrle, Prokop, Šumová, Skalická) na této soutěži byla ideální příležitostí vyzkoušet si střelnici a 

získat maximum informací potřebných k následné přípravě na OH 2024. 

 Výpravu řídil: Petr Zvolánek – trenér disciplíny Skeet. 
 Nominovaní sportovci:  

Muži - Jakub Tomeček QP na OH a EUG, Tomáš Nýdrle QP na EUG, Radek Prokop 7.místo EUG ranking (na 
náklady ČSS), Miloš Slavíček, Bohumil Vobr (na náklady ASO Dukla HK) 

Ženy – Barbora Šumová QP na EUG, Martina Skalická 15.místo EUG ranking (na náklady ČSS) 
 
 Doprava: Automobily. Peugeot ČSS RSCM Písek a vozidlo J.Tomečka. Oba vozy vyrazily již 12. dubna, aby se 
všichni sportovci stihli zúčastnit neoficiálního tréninku již 13.4. 
 Ubytování – Hotel Relais Saint-Jaques. Kvalitní, cenově dostupný hotel, pouhých 6 km od střelnice. 
 Střelnice – Centre Nationale de Tir Sportif je velmi moderní, velkoryse vybudovaný, multifunkční střelecký 
areál v prostorách bývalého vojenského letiště v obci Deols nedaleko městečka Chateauroux, cca 270 km jižně od 
Paříže. Byl vybudován v roce 2018 pro všech 12 střeleckých disciplín, které zaštiťuje Francouzská střelecká federace. 
Součástí tohoto areálu není jen broková střelnice, ale mnoho jiných dalších střeleckých areálů. Jak krytých tak i 
venkovních, vzduchovkových, malorážových i velkorážových střelnic od 10, 25 a 50 až do 600 metrů. Veškerý areál, 
včetně brokové střelnice je upraven i pro potřeby handicapovaných střelců. 
Více info na: http://www.cntir.com 

Vlastní broková střelnice sestává z pěti kombinovaných střelišť obehnaných vysokým valem zakrytým 
plachtou k zachytávání broků. Je vybavena vrhačkami Laporte a vypouštěcím zařízením Multipullsoft. Použité terče 
byly Laporte GP Eco s vynikající tříštivostí. 

Počasí: Počasí bylo odpovídající pro toto roční období a měsíc. Naprosto typický Apríl. Chladné, ale slunečné 
počasí zničehonic střídala oblačná zamračená obloha, déšť, dokonce i kroupy. Teploty postupně poklesly 
z příjemných 12-15°C na pouhých 5-8°C. S přibývajícím větrem, který se postupně měnil na silný nárazový, se výrazně 
snižovala i pocitová teplota. Po vichřici a větrné střelbě na SP v kyperské Larnace, nás opět čekala soutěž mimořádně 
nepříznivě ovlivněná počasím, především chladem a větrem. 

Střelivo: Vzhledem k dopravě vlastními auty si všichni střelci přivezli vlastní střelivo Sellier&Bellot.  
 
Průběh soutěží: 
Pořadatelé k soutěži přistoupili, jako kdyby se jednalo o olympijský závod. Tedy se všemi náležitostmi s tím 

souvisejícími. Rozlosování dlouho dopředu, časové rozpisy jak na tréninky (i na neoficiální), tak i na vlastní soutěž. 
Vše bylo organizačně dokonale připravené. Startovní listiny, rozpisy, veškeré potřebné dokumenty byly dlouho 
dopředu zveřejněné na webu francouzské střelecké federace. Počty zúčastněných střelců byly striktně omezeny na 
počtu 120.  

http://www.cntir.com/


 Soutěž rozhodoval početný sbor francouzských rozhodčích v jednotných úborech. Pořadatelé si prostě 
připravili takový předolympijský test. Podobně pojaly účast na této soutěži mnohé výpravy zahraničních týmů, které 
využily jednu z mála možností zasoutěžit si na této střelnici, v kvalitní konkurenci, rok před OH. Celkem se soutěže 
zúčastnili sportovci ze 17 států. Kromě kompletní domácí špičky a českých reprezentantů se zúčastnili v nejkvalitnější 
sestavě i reprezentační týmy z USA, Číny, Německa, Švédska. Přijeli nejlepší střelci současného světového žebříčku 
jak Slovenka Barteková, tak i Egypťan Mehelba. Celkem se soutěže zúčastnilo 5 držitelů QP na OH Paris 2024. 
 Bohužel celkovou kvalitu soutěže i výkony většiny účastníků velmi negativně ovlivnilo aktuální počasí. Chlad 
spojený s větrem a častým deštěm znamenal výkonnostní propad u mnoha favoritů. I celkem nešťastné nastavení 
střelišť, kdy rychlost a dolety terčů byly nastaveny na maximální hranici danou pravidly, vyústilo v další komplikace. 
Ve chvíli, kdy se do už tak dost rychlých terčů opřel nárazový vítr, docházelo k situacím, že ve dvojstřelech někteří 
horší či pomalejší střelci nestihli vystřelit na druhý terč, nebo jej zasáhli až za hranicí střelby, což mnozí rozhodčí 
hodnotili jako nulu. 
 Naši střelci se až na výjimku (Šumová) také nedokázali porovnat s rychlými atypickými výlety terčů z vrhaček 
Laporte. Terč se při výletu jeví jako mnohem rychlejší, než skutečně je, následně však ztrácí rychlost. Jeho let je méně 
pravidelný než z vrhaček Mattarelli, kterými disponujeme na všech střelnicích ČSS. Vrhačkami Laporte není vybavena  
žádná střelnice, na které by se v ČR aktuálně pořádaly soutěže ČSS.  

Velké problémy některým našim střelcům také činila signalizační světla na věžích, která zhasla ne současně s 
výletem terče, ale dříve a terč vyletěl s drobným zpožděním.  

Vzhledem k hluku způsobenému silným větrem a také s ohledem na dobře odhlučněnou konstrukci věží, 
nebyly takřka vůbec slyšet výlety terčů. Střelci, kteří velkou část své pozornosti při výletu terče soustředí na akustický 
signál způsobený vrhačkou tak byli velmi znevýhodnění. Bohužel primární by měla být reakce střelce na vizuální 
podnět a ne na akustický.  

Vzhledem ke klimatickým podmínkám, silnému větru, rychlostem terčů a jejich nepravidelné trajektorii 
především v poslední fázi letu byli v soutěži úspěšní střelci, kteří dokáží střílet rychle, dynamicky. Jen ti dokázali 
v dvojstřelech střelit první terč brzo, s velkou časovou rezervou, a měli tak dostatek času na vypracování a zásah 
druhého terče. 
 
Muži: 71 soutěžících 

Jakub Tomeček  – 111/125, 22. místo 
Tomáš Nýdrle  – 111/125, 23. místo 
Miloš Slavíček  – 111/125, 25. místo 
Radek Prokop  – 106/125, 33. místo 
Bohumil Vobr  – 105/125, 35. místo 
O náročnosti soutěže hovoří to, že na postup do finále stačil výsledek 117/125, což je běžně výkon na hony 

vzdálený finálové skupině. 
Naši muži podali celkově velmi slabé výkony. Z části to bylo způsobené danými podmínkami. Některým terče 

vítr sfoukl v okamžiku výstřelu a nedalo se již nic dělat. Z toho pramenilo mnoho nezaviněných chyb. Někteří mají 
klidnější styl střelby, vyhovuje jim střelba na pomalejší terče, ti byli předem odsouzeni k nízkým nástřelům. 
Domnívám se ale, že po nezdařeném tréninku a nevydařených prvních položkách někteří rezignovali na snahu 
vybojovat lepší výsledek a smířili se s tím, že to bude propadák. To mělo, dle mého názoru, bohužel vliv i na ostatní, 
především mladší, dynamičtější členy výpravy.  

Bohumila Vobra, dle nových pravidel ISSF stále Juniora, jsem se pokoušel zařadit do kategorie Juniorů. Jelikož 
byl ale původně přihlášen jako Muž, nedovolili pořadatelé jeho přesun do jiné kategorie. 

Ženy: 24 soutěžících 
Barbora Šumová – výsledek 115/125, 2. místo. Bára dosáhla třetího nejlepšího výsledku ze všech žen a ze 

čtvrtého místa postoupila do semifinálových bojů, kde byly i dvě držitelky QP na OH Paris 2024. Zde zastřílela velmi 
dobře a společně s Bartekovou postoupila do finále, kde se čtyři nejlepší ženy utkaly o medaile. I ve finále byla velmi 
vyrovnanou soupeřkou všem ostatním. Nakonec postoupila do boje o zlato se Slovenkou Bartekovou, chvíli měla 
vítezství na dosah, nakonec obsadila skvělé druhé místo. Bára se dokázala nejlépe ze všech adaptovat na dané 
podmínky. Když bylo třeba, dokázala technicky zrychlit svoji střelbu, což ji psalo body tam, kde jiní ztráceli. 

Martina Skalická – 101/125, 20. místo. Martina, podobně jako muži podala velmi slabý výkon. Nelze jí upřít 
snahu a bojovnost. Bohužel, jakmile pod tlakem, případně při nepříznivých podmínkách, přejde ke švihovému, 
netechnickému stylu střelby, přichází často chyby. To byl případ i této soutěže. 

 
Výjezd do Francie na GP France přinesl mnohé poznatky. Pro účastníky OH Paris 2024 (prozatím Tomeček) 

bude třeba zajistit takové tréninkové podmínky, aby mohli s velkým předstihem přizpůsobit svůj styl střelby 
podmínkám panujícím v Chateauroux. Zvyknout si na jiné vrhačky, úměrně tomu změnit techniku práce s terčem a 



vlastní střelbu. Dle místních lze předpokládat, že v období konání OH bude samozřejmě jiné počasí (vedro, sucho), 
ale vítr tam prý bude velmi pravděpodobně opět největším nepřítelem brokových střelců.  

V Chateauroux budou v letošním roce pořádány dva otevřené tréninkové kampy zaměřené na přípravu na 
OH 2024. Jeden v červenci, druhý v říjnu. Je na zvážení, zda se některého z nich nezúčastnit a lépe se tak připravit na 
OH turnaj na této střelnici.  

 
 

 
Závěrem patří poděkování všem zúčastněným sportovcům za reprezentaci, Českému střeleckému svazu, z.s. 

za uvolnění prostředků na výjezd, oběma rezortním sportovním centrům ASO Dukla Hradec Králové a CS MV Olymp 
Brno za uvolnění a finanční podporu jejich sportovců. Velké poděkování patří manažeru brokových disciplín ČSS panu 
Martinu Havlíkovi za skvělou přípravu celé akce.  

 
 
 
 
 
V Cairu dne 1. května 2023           Petr Zvolánek 
        trenér disciplíny Skeet 
 
 

 
Výsledky na: http://www.multipullsoft.it/Live/showMatch?matchs=UF7NC248.27.98&live=False 
Více informací a fotogalerie ze soutěží na: https://www.issf-sports.org/competitions/venue.ashx?cshipid=3110  

http://www.multipullsoft.it/Live/showMatch?matchs=UF7NC248.27.98&live=False
https://www.cntir.com/actualites/77/2e-grand-prix-france-de-skeet-olympique

